
 
Valtuutettu Lotta Laaksosen ym. aloite koskien etuajo-oikeutta asukkaille ja kesäasukkaille saaristossa 
 
Kaupunginvaltuusto 14.02.2022 § 15  
  
 
Päätös   Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi: 

 
”Turismin määrä on lisääntynyt ja kuten kaikki Nauvon lautan toisella puolen 
asuvat tiedämme, kulkuyhteydet ja matkustusajan arviointi on vaikeaa. Erityisesti 
Korppoossa asuville on osoittautunut haastavaksi arvioida matkoja. Tämä on 
erittäin ongelmallista esimerkiksi silloin, kun pitää ajoittaa matka lääkäriin tai 
muuhun varattuun menoon. Lääkärille matkustaessa voi haasteena olla myös 
huonovointisuus ja matkanteko voi olla tuskallista kuumana ruuhkaisena 
kesäaikana. 
 
Meidän pitää löytää keino helpottamaan saariston asukkaiden liikkumista. ELYn 
etuajo-oikeuskylttejä myönnetään vain yrityksille ja lisäksi ne ovat kohtalaisen 
arvokkaita. 
 
Tarvitaan kunnallisia etuajo-oikeuskylttejä, jotka voisi hakea käyttöönsä 
tarvittaessa, tai jokin muu tapa, kuten kunnantoimistolta anottava etuajo-
oikeutus, jonka voi matkakohtaisesti todistaa tulosteella - tai vastaava käytäntö. 
 
On mielipideasia, milloin tällaista etuajo-oikeutta voitaisiin anoa ja käyttää. 
Terveydenhoitoon liittyvät reissut lienevät välttämättömimpiä, mutta olisiko 
jossain määrin mahdollista asukkaiden saada myös etuajo-oikeuteen oikeuttavia 
matkoja muulloin - vaikka teatteriin tai jalkapallopeliin ehtiäkseen. Esimerkiksi 10 
lauttamatkaa/asukas/vuosi. Nämä on erilaisia vaihtoehtoja, mutta virkamiesten 
tehtävä olisi määrittää tarve ja valmistella ehdotus, jonka kanssa edetään ELY:yn. 
vaihtoehtoja miettiessä on myös pohdittava onko erityisalueita, joissa tarve on 
selvästi suurempi kuin muualla. Teen itse myös ELY:yn yhteydenoton aiheesta ja 
kuntalaisten olisi hyvä olla aktiivisia, jotta tällainen sopimus saataisiin aikaiseksi 
helpottamaan saaristolaisten arkea, mutta tärkeintä on virkamiesten aktiivisuus, 
jotta saadaan saaristolaisten arki sujuvammaksi. 
 
Esitys: 
Kaupungin tulee selvittää tarpeet ja olosuhteet, jolloin olisi kohtuullista voida 
hyödyntää etuajo-oikeuskaistaa.” 
   
__________________  

 
Kaupunginhallitus 28.02.2022 § 65  
  
 
Valmistelija Hallintopäällikkö Hanna-Maria Grandell, puh. 050 473 9910 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 
 

Uuden päivitetyn ja kaupunginhallituksessa äskettäin hyväksytyn 
aloiteohjeistuksen mukaisesti kaupunginvaltuustossa tehdyt valtuustoaloitteet 
otetaan aina seuraavaan kaupunginhallitukseen ja määritellään niille 
vastuuvalmistelijat. 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 



 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää lähettää Lotta Laaksosen aloitteen koskien etuajo-

oikeutta asukkaille ja kesäasukkaille elinkeinopalvelujen valmisteltavaksi. 
Vastuuvalmistelija on elinkeinopäällikkö. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Jakelu Elinkeinopäällikkö 
 
 __________________ 
 
 
Kaupunginhallitus 19.04.2022 § 112  
  
 
Valmistelija Elinkeinopäällikkö Tomas Eklund, puh. 040 488 5675  
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 
 

Keskustelu etuajo-oikeudesta on ollut viime vuosina rauhallista. Elektra-
hybridilautta sijoitettiin Paraisten ja Nauvon väliselle reitille vuonna 2017 ja sen 
jälkeen liikenne on ollut sujuvaa. Tilanne paranee entisestään, kun Elektran 
”sisaralus”, uusi hybridilautta Altera, otetaan käyttöön tämän vuoden lopussa. 
 
Nauvon ja Korppoon välisellä reitillä on paikoitellen muodostunut jonoa, mutta 
tätä tapahtuu melko harvoin ja tämänkin osalta tilanne paranee merkittävästi, 
kun uusi ympäristöystävällinen hybridilautta otetaan käyttöön vuodenvaihteessa. 
Uuteen lauttaan mahtuu 50 autoa, kun nykyiseen mahtuu noin 30. 
 
Etuajo-oikeuden tarve vähenee siten koko ajan, mutta jos joku yrittäjänä tai 
työnsä vuoksi tarvitsee etuajo-oikeuskylttejä, niitä voi hakea ELY-keskukselta. 
Oikeus näihin kyltteihin ei rajoitu yrittäjiin, vaan niitä myönnetään osoitetun 
riittävän suuren tarpeen perusteella. Itse kylttien hinta on 200 euroa + 30 euroa 
ja ne voidaan myöntää enintään 4 vuodeksi. 
 
Jos etuajo-oikeuden tarve on väliaikainen, etuajo-oikeuskylttejä voi kuitata 
maksutta käyttöönsä mistä tahansa kaupungin aluekonttorista. Nämä kyltit on 
tarkoitettu tilapäiseen, lyhytaikaiseen käyttöön, ja ne on palautettava, kun 
tarvetta ei enää ole. Näiden kylttien käyttö on vähentynyt maantielauttatilanteen 
parannuttua. 
 
Maantielauttojen kapasiteetti on kehittynyt myönteiseen suuntaan ja etuajo-
oikeuden tarve on vähentynyt. Uudet kapasiteetiltaan suuremmat lautat otetaan 
käyttöön vuoden sisällä sekä Parainen–Nauvo-reitillä että Nauvo–Korppoo-
reitillä. Sekä yrittäjät että yksityishenkilöt voivat hakea etuajo-oikeutta ELY-
keskukselta ja etuajo-oikeutta tilapäisesti tarvitsevat voivat saada etuajo-
oikeuskylttejä maksutta aluekonttoreista. Tämä tekee tilanteesta tällä hetkellä 
hyvän eikä nykyistä tilannetta ole tarpeen muuttaa. 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383 

etunimi.sukunimi@parainen.fi 
 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää hyväksyä elinkeinopalvelujen selvityksen ja esittää 

valtuustolle aloitteen toteamista loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 



 
Jakelu Kaupunginvaltuuston päätöksen jälkeen: Aloitteen tekijä, elinkeinopäällikkö 
 
 __________________ 
 
 
Kaupunginvaltuusto 30.05.2022 § 66    
258/08.00.00/2022    

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto  

1) päättää hyväksyä aloitteelle annetun selvityksen ja 
2) toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Kaupunginvaltuusto  
1) päätti hyväksyä aloitteelle annetun selvityksen ja 
2) totesi aloitteen loppuun käsitellyksi. 

 
Jakelu Aloitteen tekijä, elinkeinopäällikkö 
 
 __________________ 


